
Protokół Nr 15/2012 
 

z posiedzenia  Komisji  Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  
Rady Miasta Ostrowca Św.  

w dniu 23 marca 2012 r. godz. 14.00 – 14.40 
 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - mgr Maciej Kuszewski. 
 

1. Lista obecności – w załączeniu. 
2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 
 Porządek posiedzenia: 

 
 

I.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Opiniowanie projektów uchwał  
na sesję RM w dniu 28 marca  
2012 r. w sprawie:  

 
- zm. uchwałę w sprawie ustanowienia 
roku 2012 Rokiem Jana Rybkowskiego  
i przyjęcia programu obchodów. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- nadania imienia Ryszarda 
Kaczorowskiego Publicznemu Gimnazjum 
nr 2 z Oddziałami Integracyjnymi  
i Sportowymi 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
Przewodniczący Rady Miasta – J. W. Kotasiak  
wyjaśnił, że przedmiotowa uchwała ma charakter 
porządkujący. W podjętej uchwale widnieje zapis,  
że realizacja Programu obchodów nastąpi 
nieodpłatnie, jednak opierać się będzie ona  
na porozumieniu i   realizowana będzie na mocy 
porozumienia zawartego między Miejskim Centrum 
Kultury a pozostałymi jednostkami biorącymi udział 
w realizacji. Miejskie Centrum Kultury będzie 
koordynowało realizację Ramowego Programu 
Obchodów Roku Jana Rybkowskiego i na ten cel 
otrzyma kwotę 30.000 zł. 
 
Członkowie komisji pozytywnie, jednogłośnie 
zaopiniowali projekt uchwały zm. uchwałę  
w sprawie ustanowienia roku 2012 Rokiem Jana 
Rybkowskiego i przyjęcia programu obchodów 
(projekt uchwały w załączeniu do protokołu). 
 
 
Naczelnik J. B. Malinowski poinformował,  
że o nadanie imienia zwrócił się samorząd szkolny, 
rada rodziców i rada pedagogiczna. Zmiana nazwy 
nastąpi z dniem 1 września 2012 roku, a wiązać się 
będzie jedynie z kosztami z tytułu zmiany pieczątek. 
 
Członkowie Komisji stosunkiem głosów: za – 6, 
przy 2 głosach wstrzymujących się i braku głosów 
przeciw pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
ws. nadania imienia Ryszarda Kaczorowskiego 
Publicznemu Gimnazjum nr 2 z Oddziałami 
Integracyjnymi i Sportowymi (projekt uchwały  
w załączeniu do protokołu). 
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- zm. uchwałę w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie 
Ostrowiec Świętokrzyski na 2012 rok. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- zm. uchwałę w sprawie Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
na lata 2011 – 2014. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- ustalenia sieci przedszkoli publicznych  
i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Ostrowiec Świętokrzyski 
 
 
 

 
Naczelnik J. B. Malinowski poinformował,  
że zmiany polegają na wprowadzeniu do Programu 
środków nie wydatkowanych w roku ubiegłym. 
Środki zostaną rozdysponowane na zadania 
wymienione w przedmiotowym projekcie. 
Radny W. Lesiak zauważył, że o kwotę 50 tys. 
zostają zwiększone środki przeznaczone na Gminną 
Komisję Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. Naczelnik J. B. Malinowski 
wyjaśnił, że wynagrodzenie członków Komisji nie 
ulega zmianie i wynika z ilości posiedzeń. Środki 
wydatkowane są również na opinie biegłych 
psychologów i psychiatrów, które zlecane są przez 
sąd. 
 
Członkowie komisji stosunkiem głosów: za – 7,  
przy 3 głosach przeciw pozytywnie zaopiniowali 
projekt uchwały zm. uchwałę w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2012 rok (projekt uchwały  
w załączeniu do protokołu). 
 
Naczelnik J. B. Malinowski poinformował,  
że zmiany polegają na wprowadzeniu do Programu 
środków nie wydatkowanych w roku ubiegłym. 
Środki zostaną rozdysponowane na zadania 
wymienione w przedmiotowym projekcie. Radny  
W. Lesiak zauważył, że w poprzedniej uchwale w tej 
kwestii kwota przeznaczona na realizację Programu 
wynosiła 50 tys., dodana została kwota w wysokości  
30 tys. zł, natomiast w uchwale jest mowa o 70 tys. 
zł, w związku z czym brakuje tu kwoty 10 tys. zł.  
Naczelnik J. B. Malinowski odpowiedział, że jest  
to błąd. Przewodniczący Komisji poprosił  
o sprawdzenie i ewentualne skorygowanie tej 
pomyłki. 
 
Członkowie komisji stosunkiem głosów: za – 9, przy 
1 głosie przeciw pozytywnie zaopiniowali projekt 
uchwały zm. uchwałę w sprawie Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 
2011 – 2014. (projekt uchwały w załączeniu  
do protokołu). 
 
Członkowie komisji pozytywnie, jednogłośnie 
zaopiniowali projekt uchwały w sprawie ustalenia 
sieci przedszkoli publicznych i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Ostrowiec 
Świętokrzyski (projekt uchwały w załączeniu  
do protokołu). 
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II. 
 
 
 
 

- szczegółowych zasad i trybu 
przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów 
i wysokości stypendiów sportowych, 
nagród i wyróżnień dla osób fizycznych  
za osiągnięte wyniki sportowe, 
przyznawania nagród dla trenerów 
prowadzących szkolenie zawodników oraz 
wyróżnień dla osób wyróżniających się 
osiągnięciami w działalności sportowej, 
finansowanych z budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sprawy różne: 
 
- pismo P. …………… – Dyrektor Szkoły 
Muzycznej I i II stopnia im. F. Chopina  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
na zakup instrumentów muzycznych 
 do szkół muzycznych mieszczących się 
przy Alei 3 – go Maja 6 (pismo  
w załączeniu do protokołu). 
 
 
 
 
 
 

Naczelnik J. B. Malinowski wyjaśnił,  
że przygotowanie projektu uchwały wynikło  
z dużego zainteresowania stypendiami szkolnymi, 
jak również wysokiej roszczeniowości. Uchwała 
precyzuje dyscypliny sportowe, zaostrzone zostały 
również wymagania. Radny Binensztok stwierdził, 
że uchwała jest bardzo czytelna i wszystkie zapisy  
są precyzyjnie sformułowane. 
Naczelnik J. B. Malinowski dodał, że projekt był 
konsultowany w gremiach sportowych, aby spełniał 
oczekiwania osób zainteresowanych stypendiami. 
Radny D. Kaszuba poinformował, że projekt 
uchwały był opiniowany na posiedzeniu Komisji 
Samorządowej, gdzie radni sygnalizowali, że nie 
zostały w nim ujęte wszystkie dyscypliny.  
W związku z powyższym na posiedzeniu tej komisji 
Prezydent zapewnił, że uzupełni projekt uchwały  
o brakujące dyscypliny. 
Przewodniczący Komisji – M. Kuszewski 
poinformował, że na posiedzeniu Komisji Budżetu 
jej członkowie również zasygnalizowali,  
że w projekcie uchwały nie ujęto wszystkich 
dyscyplin sportowych. 
 
Członkowie komisji pozytywnie, jednogłośnie 
zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 
szczegółowych zasad i trybu przyznawania  
i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości 
stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień  
dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe, 
przyznawania nagród dla trenerów prowadzących 
szkolenie zawodników oraz wyróżnień dla osób 
wyróżniających się osiągnięciami w działalności 
sportowej, finansowanych z budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski (projekt uchwały  
w załączeniu do protokołu). 
 
 
 
 
Pani ………….. poinformowała, że prowadzi szkołę 
muzyczną od 2 lat. Jest to szkoła prywatna.  
W zajęciach obecnie uczestniczy 30 uczniów.  
Jest to szkoła I i II stopnia, z naciskiem na 
szkolnictwo średnie. Pani ………… poinformowała 
również, że stara się o statut szkoły publicznej, 
jednak z powodu braku niektórych instrumentów, 
jest to niemożliwe. Pani ………… nie posiada 
środków na zakup instrumentów muzycznych, 
jednak została poinformowana, że jest możliwość 
uzyskania pomocy finansowej ze strony gminy. 
Radny Wojciech Lesiak zwrócił się z zapytaniem  
do Naczelnika J. B. Malinowskiego, czy gmina 
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- pismo P. ………………..  
w sprawie sfinansowania projektu 
utworzenia bazy internetowej 
przedstawiającej historię Ostrowca 
Świętokrzyskiego (pismo w załączeniu  
do protokołu). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

dysponuje narzędziami umożliwiającymi wsparcie 
niepaństwowej szkoły muzycznej. 
Naczelnik J. B. Malinowski  poinformował,  
że prowadzenie szkół muzycznych nie jest zadaniem 
własnym gminy. 
Przewodniczący Komisji – M. Kuszewski uzupełnił, 
że tego typu szkoły podlegają pod Ministerstwo 
Kultury. 
Radny D. Kaszuba zwrócił się z zapytaniem do 
Przewodniczącego Komisji o kwestię fortepianu 
znajdującego się w sali sportowej  Zespołu Szkół  
nr 1 na os. Słonecznym. Przewodniczący Komisji  
– M. Kuszewski poinformował, że pismo  
w przedmiotowej kwestii jest analizowane  
w Powiecie i Pani ………. otrzyma na nie 
odpowiedź. 
P. …………… dodała, że fortepian w ZS nr 1 
niszczeje, jednak nie ma środków finansowych na 
jego zakup. 
Radny W. Lesiak stwierdził, że należałoby 
zorientować się, jakie są możliwości prawne  
w kwestii udzielenia pomocy P. ………….. 
Przewodniczący Komisji – M. Kuszewski 
odpowiedział, że w tej sprawie odpowiedzi powinien 
udzielić Prezydent Miasta, gdyż Komisja nie może 
podejmować decyzji w sprawach finansowych.  
Stąd też przedmiotowe pismo powinno zostać 
skierowane do rozpatrzenia do Prezydenta Miasta. 
Przewodniczący Rady Miasta – J. W. Kotasiak 
stwierdził, że są rozpisywane przez gminę konkursy, 
do których mogłaby przystąpić szkoła P. ………..  
 
Członkowie Komisji przyjęli wniosek w sprawie 
przekazania pisma P. E. Pytel do rozpatrzenia przez 
Prezydenta Miasta (pismo Komisji w załączeniu do 
protokołu) 
 
Przewodniczący Komisji – M. Kuszewski stwierdził, 
że pismo to Komisja powinna jedynie przyjąć  
do wiadomości. 
Radny W. Lesiak stwierdził, że korzystniejsze  
dla gminy byłaby obsługa takiej bazy przez 
pracownika urzędu. 
Przewodniczący Rady Miasta – J. W. Kotasiak 
poinformował, że Pan …………… jest autorem 
publikacji o I. Boernerze. Odnośnie strony 
internetowej, jest to kwestia, którą mógłby się zająć 
Wydział zajmujący się promocją miasta. 
Radny P. Mrugała stwierdził, że gmina mogłaby 
jedynie udostępnić miejsce na miejskim serwerze. 
 
Członkowie Komisji przyjęli wniosek w sprawie 
przekazania pisma P. ………………  
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- sprawozdanie z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli  
na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Gminę Ostrowiec 
Świętokrzyski (pismo w załączeniu  
do protokołu). 
 
 
 
 
 
 
- pismo Związku Miast i Gmin Regionu 
Świętokrzyskiego w sprawie zmiany 
przepisów normujących obecny system 
edukacji i przedstawienia stanowiska  
w sprawie istniejącej sytuacji w oświacie 
w gminie. 

do rozpatrzenia przez Prezydenta Miasta (pismo  
w załączeniu do protokołu) 
 
Naczelnik J. B. Malinowski poinformował, że 
dodatek dla nauczycieli wypłacany jest od 2010 
roku. Dzięki podejmowanym działaniom, w 2012 r. 
kwota wypłaconego dodatku zmalała o 50%, jednak 
przy obecnej strukturze wynagrodzeń, dodatek 
będzie wciąż wypłacany.   
 
Komisja przyjęła sprawozdanie z wysokości 
średnich wynagrodzeń nauczycieli  
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 
w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Gminę Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Radny W. Lesiak stwierdził, że niektóre zapisy 
Karty Nauczyciela są kontrowersyjne jednak nie 
powinno się jej likwidować w całości. Radny  
D. Kaszuba dodał, że przedmiotowe pismo jest 
bardzo ogólnikowe i brak w nim konkretnych 
informacji. Radny W. Lesiak twierdził, że Związek 
Miasta i Gmin powinien skierować pismo do rządu 
w sprawie urealnienia subwencji oświatowej,  
ze względu na fakt, że wciąż obniżane są dotacje  
i wszystkie zadania rząd oddaje gminom, nie 
przekazując środków na ich realizację. 
 
Komisja nie uznała za zasadne podejmowanie 
stanowiska w przedmiotowej kwestii, uznając pismo  
za nieprecyzyjne i ogólnikowe (stanowisko Komisji 
stanowi załącznik do protokołu) 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 

  
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono. 
Termin następnego posiedzenia: nie ustalono. 
 
Protokołowała:                                    Przewodniczył: 
 
mgr Anna Krakowiak      Przewodniczący Komisji 
          mgr Maciej Kuszewski 


